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اهمیت 2 موضوع آب و آلودگی هوا 
در اصفهان 

رئیس قوه قضاییه در سفر خود به اصفهان، بر رفع 
مشکلات اصلی استان تأکید کرد

رئیس قوه قضاییه روز گذشــته )دوشــنبه 15اســفند( در 
هجدهمین سفر استانی خود وارد استان اصفهان شد .

به گزارش همشهری، دیدار با تولیدکنندگان و صنعتگران، دیدار 
با اقشار مختلف مردم، شرکت در جلسه حل اختلاف و صلح و 
سازش، دیدار با قضات و کارکنان دادگستری استان اصفهان، 
حضور در جلسه شــورای اداری و همچنین بررسی مشکلات 
قضایی اســتان و تصویب مصوبات برای رفع این مشکلات، از 
مهم ترین برنامه های سفر رئیس قوه قضاییه به استان اصفهان 
بود. سایر مسئولان عالی قضایی در سفر به استان اصفهان، هر 
یک به نقاط مختلف این استان رفتند تا ضمن دیدار مستقیم و 
بدون واسطه با مردم، از نزدیک با مشکلات آنها آشنا شوند و برای 
برطرف کردن مسائل قضایی و سایر مشکلات آنها تا حد امکان، 

اقدامات مقتضی را ترتیب دهند.

سرمایه انسانی کارآمد در اصفهان
غلامحسین محسنی اژه ای، با حضور بر مزار یکی از شهدای 
گمنام  در این استان، به مقام شامخ این شهید و تمامی شهدا 

ادای احترام کرد.
وی همچنین در دیدار با تولیدکنندگان، اصناف و کارآفرینان 
استان اصفهان با اشاره به اهمیت سرمایه انسانی در هر کشور، 
استان اصفهان را استانی پرظرفیت و از لحاظ نیروی انسانی 
کارآمد دانســت و گفت: باید در کشور به این باور برسیم که 
تصدی گری دولت را کاهش دهیم و تا آنجا که ممکن است، 

واگذاری امور به مردم را تسهیل کنیم.
رئیس قــوه قضاییه ادامه داد: شــما فعــالان اقتصادی در 
صنف ها و اتحادیه هــای مختلف باید در زمینــه افزایش و 
ارتقاء آگاهی های مردم در حوزه مسائل اقتصادی، تلاش ها 
و اقدامات بیشــتری را ترتیب دهید؛ ما نیــز در قوه قضاییه 
یکی از وظایف مان، افزایش و ارتقــاء آگاهی های حقوقی و 
قضایی مردم اســت که در این زمینه آنطور که باید و شاید، 
نتوانسته ایم به مسئولیت خود عمل کنیم و ضروری است که 

در این مقوله، تلاش بیشتری را انجام دهیم.

مسئله آب و آلودگی هوا، 2 موضوع حیاتی اصفهان 
غلامحســین اژه ای، به برخی از مســائل و مشکلات استان 
اصفهان ازجمله؛ موضوع آب و آلودگی هوا اشاره داشت و بر 
ضرورت حرکت مجدانه تر در مسیر رفع این مشکلات، تأکید 
کرد. رئیس قوه قضاییه عنوان کرد: در اصفهان مسئله مهم، 
موضوعات آب، حقابه، خاک و فرونشست است و مسئولان 
استانی و به فکر این موضوع هســتند و استاندار تمام تلاش 
خود را بر این موضوع گذاشــته اســت؛ هرچند مسئولان و 
بخش های خصوصی هم به طور ویژه به دنبال این موضوعات 
هســتند. وی گفت: آلودگی هوا مســئله  مهمی است؛ زیرا 
به تدریج به انسان ها آسیب می رســاند اما گاهی از آن غافل 
می شویم. این مسائل در اولویت مســئولان استان و کشور 
خواهد بود و آنچه در تــوان داریم، برای این اســتان انجام 
خواهیم داد. رضا مرتضوی، استاندار اصفهان نیز طی سخنانی 
اظهار کرد: چنانچه اصفهان بخواهد همچون گذشته، نقش 
تاریخی خود را ایفا کند، می طلبد که مســئولان مردم این 

استان را یاری کنند.
وی با بیان اینکه مشکل فرونشست و آلودگی اصفهان که به 
معضل بزرگی تبدیل شده، نیاز به یاری و کمک ویژه مسئولان 
دارد، گفت: انتظار این است که حســب ماموریتی که برای 
استان اصفهان در نظر گرفته شده، برای حل و فصل مشکلات 

و مسائل اصفهان نیز به صورت ویژه عمل و تدبیر شود.

غرس یک اصله نهال میوه 
رئیس قــوه قضاییه در 
این ســفر که همزمان 
روز  15اســفند،  بــا 
درختــکاری و منابــع 
طبیعی بــود، یک اصله 
نهــال میــوه را غرس 
کرد. وی گفت: حفظ و 
صیانت از محیط زیست 
و طبیعت و تلاش برای 
بهبود آن، یک امر همیشــگی و مستمر اســت و به مقطع 
زمانی خاصی محدود نمی شــود، اما امروز بــا توجه به نوع 
فعالیت های بشر، نیاز آحاد مردم به هوای پاک بیشتر شده 
است؛ لذا کاشت درخت و نگهداری از طبیعت و سبز کردن 
محیط زیست، وظیفه و مســئولیتی است که ضرورت توجه 
به آن مضاعف شــده و این امر، هم می تواند در نشاط مردم 
و ایجاد هوای پاک، مؤثر و هم برای نســل آینده، نویدبخش 

زندگی بهتری باشد.
امیدواریم مســئولان و مردم در احیــا  و نگهداری زمین ها، 
جنگل ها و مراتع و هر آنچه را که مرتبط با آب و خاک و زمین 

و درخت است، اهتمام جدی داشته باشند.

شعبه خاص برای مسمومیت دانش آموزان 
رئیس قوه قضاییه در جریان این ســفر، عوامل مسمومیت 
دانش آموزان را مفســد فــی الارض خوانــد و از رئیس کل 
دادگستری استان اصفهان نیز خواست، شعبه خاصی به این 
موضوع اختصاص داده و افراد احراز شوند و براساس مقداری 

که احراز می شود، حتماً با آنها برخورد شود.
وی یادآور شد: ســلامت جان و روان دانش آموزان برای ما 

فوق العاده حائز اهمیت است. 
در اینکه   این اتفاقات کار ســازمان یافته و کاری اســت که 
دشــمن یا ایجاد کرده و یا در حال سوءاســتفاده یا نهایت 

بهره برداری از آن است، شکی نیست.

خبر روز 
اصفهان

فرماندار مشــهد گفت: امسال با توجه 
بــه اینکه ممکن اســت در ایام نــوروز با 
بــرودت و ســرمای هــوا مواجــه شــویم، 
ظرفیــت اقامتگاه ها را نســبت به نوروز 
پارســال حــدود ۲۶ درصــد افزایــش 
داده ایم. به گزارش مهر، محسن داوری 
اظهار کرد: بــرای ۵۲۲ هــزار نفر اقامت 
در 3 بخــش اقامتگاه رســمی، موقت و 

اضطراری پیش بینی شده است. 
ســامانه پاســخگویی تلفنــی 3۷۰۴۵ 
به منظــور اطلاع رســانی زائــران فعــال 
و بنرهــای اطلاع رســانی ایــن ســامانه 
به همــراه ظرفیت هــای اقامتگاه ها در 
مبادی ورودی و در ســطح شــهر نصب 

شده است.

26
درصد   

مدیر آب و خاک سازمان جهادکشاورزی 
خراســان شــمالی گفــت: تاکنــون فقط 
۴۵۰۰ کیلومتر پروژه خطوط انتقال آب 

در این استان اجرایی شده است. 
به گزارش ایسنا، ابراهیم سیدی افزود: 
بایــد ۱۱ هــزار و ۵۰۰ کیلومتــر خطــوط 
انتقال آب اجرایی شود، اما برای اجرای 
پروژه هــا ردیــف اعتبــارات ملــی وجــود 
نــدارد. ســالانه بایــد بــرای اجــرای ۲۰۰ 
کیلومتر کانال کشی تامین اعتبار شود 
که برای هر کیلومتر ۶۰۰ میلیون تومان 

اعتبار نیاز است.

4500
کیلومتر  

عدد خبر

خراسان رضوی

خراسان شمالی

قمعکس خبر

قم،آماده جشن میلیونی نیمه شعبان 
مدیریت استان قم  با پیش بینی برنامه های متنوع و بسیج امکانات 

آماده برگزاری جشن میلیونی و باشکوه نیمه شعبان، سالروز 
میلاد باسعادت منجی عالم بشریت حضرت بقیه الله الاعظم)عج(
هستند. از حدود ۲ ماه گذشته بسیج امکانات ملی برای برگزاری 
جشن باشکوه و حماسی نیمه شعبان پای کارآمده و دستگاه های 
استانی نیز بخشی از تجهیزات و توان خود را صرف برگزاری این 

مراسم کرده اند. عکس: ایرنا

اســتاندار لرســتان گفت: اقدام 

دولت در راســتای کاشــت یک درختکاری
میلیارد اصله نهــال، جهادی و با 

هدف توسعه جنگل کاری در کشور است.
به گزارش ایرنا، فرهاد زیویار افزود: سهم استان از 
این تعداد ۳۰ میلیون اصله است و باید سالانه بیش 

از 7 میلیون نهال تولید و غرس شود.
وی تصریح کرد: درختکاری یک ســنت حسنه و 
تأثیرگذار است و دولت نیز خود را ملزم به این امر 
 می داند که کاشــت یک میلیارد نهال را در برنامه

4 ساله ای هدف گذاری کرده است.
 با توجه به شرایط اقلیمی، لرستان از مناطق پیشرو 
در اجرای این برنامه خواهد بود. استاندار لرستان 
ادامه داد: درخت در دین اسلام و آیات متعدد مورد 
اشاره قرار گرفته است به نحوی که پیامبر)ص( و 
امامان معصوم)ع( آن را مورد تأکید قرار داده اند که 
این امر بیانگر اهمیت درخت و جنگل است. حسین 
میرزایی، مدیرکل منابع طبیعــی و آبخیزداری 
لرستان نیز گفت: کاشت ۳۰ میلیون اصله نهال در 
استان طی 4 سال برنامه ریزی شده است که این 
اقدام در راستای غرس یک میلیارد نهال در کشور 

صورت می گیرد. همچنین منابع طبیعی لرستان 
ظرفیت تولید ســالانه بیش از 1۲ میلیون اصله 
نهال را دارد و برنامه تولید امســال تا ۳.5 میلیون 
اصله هدف گذاری شده است. سهم لرستان هم از 
جنگل های ایران بیش از یک میلیون و ۲۰۰ هزار 

هکتار است. 

 سهم 30میلیونی لرستان 
در طرح کاشت یک میلیارد نهال

لرستان

بوشهریهاازآبشیرینمیگویند
اهالی بوشهر و جم در گفت وگو با همشهری از کاهش تنش آبی با بهره برداری از آب شیرین کن و خط انتقال آب  خبر دادند

اولین منابع تامین آب بوشهر تا 50سال پیش چاه های خورموج، برازجان و 
نزولات آسمانی بود. بعدها خطوط انتقال آب از کهگیلویه وبویراحمد و فارس 
راهی بوشهر شدند تا بوشهر، با وجود همجواری خلیج فارس، برای تامین نیاز 
آبی بیش از یک میلیون نفر جمعیت خود به استان های دیگر وابسته بماند و در 
همه سال های گذشته تنش آبی داشته باشد. حالا راه اندازی 2آب شیرین کن 
و آغاز بهره برداری از فاز اول طرح آبرسانی به جم، کمی از بار مشکلات اهالی 
کم کرده است. حدود ۱0درصد  از آب شرب بوشهر از تاسیسات آب شیرین کن 
تهیه و در شبکه آبرسانی توزیع می شــود که قرار است با راه اندازی کامل 

طرح های آب شیرین کن این میزان به 50درصد برسد. 

گزا رش
گروه ایرانشهر 

شرایطبهتردرتابستان
آب بوشهر در همه سال های گذشته جیره بندی بود؛ این را یکی از اهالی می گوید 
و توضیح می دهد هر دو روز یک بار آب به مدت 1۰تا 1۲ساعت وصل می شود و 
اهالی باید در این ساعت ها آب را در منابع موجود در منازل ذخیره کنند.با وجود 
این، آنطور که لیلا می گوید بیشترین مشکل بوشهری ها را باید در تابستان درک 
کرد؛ زمانی که با توجه به افزایش مصرف در برخی محله های شــهر، حجم آب 
بسیار کاهش می یابد؛ به طوری که حتی ممکن اســت طی 6،5روز حتی یک 
قطره آب در لوله نباشد. این شرایط اجازه ذخیره سازی آب را به اهالی نمی دهد 
و آنها ناچار هســتند از تانکر هایی که در محله ها می گردند، آب بگیرند و فقط 
افراد مرفه هستند که با پرداخت هزینه هایی چون 5۰۰هزار تومان از تانکرهای 
1۰۰۰لیتری خصوصی می خواهند آب موردنیاز یکی، دو روز را برایشان بیاورد. 
او البته می گوید رسیدن آب شــیرین کن بهره برداری شده به شبکه آبرسانی و 

خانه ها شرایط را به ویژه در تابستان سال آینده بهتر می کند.

آب شــیرین کن بوشــهر بــا ظرفیــت ۳5هــزار مترمکعب و 
آب شیرین کن دشتستان با ظرفیت 65۰۰مترمکعب بهره برداری 
می شــوند. این دو پروژه آب شــیرین کن، آب را با آب طبیعی 
ترکیب و آب موردنیاز جمعیتی حــدود ۲5۰هزار نفر را تامین 
می کنند. با وجود این، یکی دیگر از اهالی بوشهر توضیح می دهد 
که چه بخواهیم و چه نخواهیم تــا بهره برداری کامل طرح های 

آب شیرین کن، آب بوشهر جیره بندی است.
با این حال، بهره برداری از آب  شــیرین کن ۳5هزار مترمکعبی 
بوشهر، موجب می شــود آب پایدارتر شــود و دیگر شاهد ۳،۲ 
روز قطعی نباشــیم. محمد به منبع آب  همه بوشهر ی ها روی 
پشت بام خانه هایشان اشاره می کند که اهالی آن را در روزهایی 

که آب وصل می شود، پر می کنند. او می گوید: جیره بندی اینطور 
است که یک روز آب داریم و یک روز آب نداریم، اما پیش از این 
گاهی بعضی محله ها بیش از یک روز با قطعی آب  مواجه   یا ناچار 
بودند از تانکرها آب بگیرند که بهره برداری از آب شیرین کن این 

مشکلات را رفع کرده است.

جم هم مانند سایر شهرســتان های بوشهر، از ســال ها پیش با 
مشکلات تامین آب آشامیدنی دست و پنجه نرم می کند و به همین 
دلیل، چند طرح عمرانی برای رفع این مشکل در دستور کار دولت 
قرار گرفته است که طرح آبرسانی خط انتقال سیراف به جم یکی 

از این پروژه هاست.
 فاز اول طرح آبرسانی به شهرستان جم هم همراه با ۲آب شیرین کن 
جمعه )1۲اســفند( افتتاح شد که ۲ شهر و روســتاهای تابعه با 
جمعیت 1۲۰هزار نفر را تحت پوشش قرار می دهد که اتفاقی که 
شهروندان اهل جم از آن استقبال کردند. مهدی، یکی از شهروندان 
این منطقه با بیان اینکه این پروژه آبرســانی بعد از 15ســال به 

بهره برداری رسید و موجی از خوشحالی را در بین مردم ایجاد کرد، 
توضیح می دهد جمعیت شهرستان با توجه به تاسیسات گازی و 
نفتی منطقه روبه افزایش  است که موجب کمبود آب آشامیدنی و 

قطعی  چند روزه آب در تابستان شده است. 
روشــن پور، یکی دیگر از اهالی نیز بهره برداری از این خط انتقال 
را یکی از آرزوهای دیرینه مردم می دانــد و تأکید می کند مردم 
سال هاست چشــم انتظار بهره برداری از این طرح بزرگ هستند. 
این شهروند اهل روستای چاهه با یادآوری اینکه در گذشته بندر 
باستانی ســیراف، یک منطقه پرآب  و محل اسکان تجاری بوده، 
می گوید: اما امروزه این منطقه به دشت ممنوعه تبدیل و با بحران 

آب مواجه شده است.

آنچه اتصال خط انتقال آب برای اهالی جم رقم زده فقط در بخش 
خانگی خلاصه نمی شود و حال و روز کشــاورزان جم به عنوان 

قطب کشاورزی استان هم این روزها، دیدنی است.
یکی از کشــاورزان جم از فعالیت بخش عمــده ای از مردم در 
حوزه کشاورزی خبر می دهد و می گوید: صنعتی شدن، افزایش 
جمعیت، کاهش سطح سفره های زیرزمینی و خشکسالی های 

اخیر موجب از بین رفتن بسیاری از باغ های منطقه شده است. حالا 
با بهره برداری از طرح آبرسانی جم امیدی تازه در دل کشاورزان 
شکل گرفته که با کاهش برداشت از آب های زیرزمینی، چاه ها 
پرآب شوند و رونق به کشاورزی شهرســتان بازگردد. جم تنها 
شهرستان بوشــهر اســت که پیش از این هیچ گونه خط انتقال 
آبی وارد آن نمی شد و آب مصرفی شهرستان، فقط از سفره های 
زیرزمینی آن تامین می شد. با بهره برداری از پروژه آبرسانی، نفسی 

تازه به منابع زیرزمینی شهرستان داده شده است. 

کاهشقطعیآب

تحققآرزویدیرینهاهالیجم

امیدکشاورزان

 ویدئوی مرتبط با  این گزارش را
 با اسکن این کد  ببینید


